
  收藏本站 | 联系我们 

 

中国肿瘤临床   2012, Vol. 39  Issue (22): 1796-1799    DOI: doi:10.3969/j.issn.1000-8179.2012.22.026 

临床研究 最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索 

 [an error occurred while processing this 

directive] | [an error occurred while processing this 

directive]  

VEGF-D及其受体VEGFR-3 在非小细胞肺癌中的表达与淋巴结转移的关系

李 杰, 韩 毅, 刘志东, 张海青, 张宗德, 岳文涛, 贾红彦, 许绍发, 李宝兰

北京胸科医院（北京市101149）

Relationship between VEGF-D Expression and VEGFR-3 and Lymph Node Metastasis in Non-Small Cell Lung 
Cancer
Jie LI, Yi HAN, Zhidong LIU, Haiqing ZHANG 3, Zongde ZHANG, Wentao YUE, Hongyan JIA, Shaofa XU, Baolan LI

Beijing Chest Hospital, Beijing 101149 China

摘要  

参考文献  

相关文章  

  

 全文 : PDF (1341 KB)   HTML (1 KB)   输出 : BibTeX | EndNote (RIS)      背景资料 

摘要 目的：对VEGF-D 及其受体VEGFR- 3 在良性疾病肺组织和非小细胞肺癌（NSCLC ）组织中的表达进行研究，探寻其相互之间

的关系，从而进一步探讨VEGF-D 、VEGFR- 3 在肺癌发生及NSCLC 淋巴管生成和淋巴结早期转移中的作用。方法：收集非小细胞

肺癌患者术后肺组织标本52例，良性疾病肺组织30例，应用半定量逆转录聚合酶链反应法（RT-PCR）检测良性疾病肺组织及肺癌组

织中VEGF-D 、VEGFR- 3 mRNA 的表达量。结果：VEGF-DmRNA 、VEGFR- 3 mRNA 在肺癌组织中的表达水平较良性疾病肺组

织表达水平明显升高（P<0.05）。 VEGF-D 、VEGFR- 3 mRNA 在肺癌组织中的表达与淋巴结转移无显著相关。结论：VEGF-D 、

VEGFR- 3 mRNA 的表达与肺癌发生有显著的相关性。
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Abstract： Objective: Both the vascular endothelial growth factor (VEGF-D) and its receptor, VEGFR-3, is considered correlated 

with lymphangiogenesis. This study attempts to identify the clinical significance of VEGF-D and VEGFR-3 expressions in lymph 

node metastasis in patients with non-small cell lung cancers (NSCLC). Methods: The tissue specimens of lung tumors from 52 

NSCLC patients were analyzed. Pulmonary tissues from 30 patients with other lung diseases without cancers were included in the 

study as the controls. A semi-quantitative multiplex reverse-transcription polymerase chain reaction technology was applied to 

measure the expression levels of VEGF-D and VEGFR- 3 mRNA.Results:1) The expressions of VEGF-D and VEGFR-3 mRNA in 

the lung tumor tissues were significantly higher compared with those of benign diseases (P<0.05 ). 2) The VEGF-D and VEGFR- 3 

mRNA levels in the tumor tissues of the NSCLC patients showed no differences between the groups with and without nodal 

metastasis (P>0.05 ). Conclusion:The VEGF-D and VEGFR- 3 expression levels correlate with the occurrence of lung cancer. 
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